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SESSIÓ PÚBLICA DE CONSTITUCIÓ DEL NOU CONSELL COMAR CAL DE L’ALT 
PENEDÈS  
 
 
A la capital de la comarca, Vilafranca del Penedès, convocats a les dotze hores del 
migdia, del dia 17 de juliol de 2015, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
CONSELL COMARCAL, de conformitat amb l’art. 21 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 
de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització comarcal de 
Catalunya, els membres electes proclamats per la Junta Electoral Provincial, entre els 
que gaudeixen de la condició de regidors dels municipis de la comarca, com a 
conseqüència dels resultats de les últimes Eleccions Locals celebrades el 24 de maig 
de 2015.  
 
L’objecte d’aquesta sessió pública extraordinària és procedir a la constitució del 
CONSELL COMARCAL DE L’ALT PENEDÈS, de conformitat amb l’art. 22 del Decret 
Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de 
l'organització comarcal de Catalunya, assistits per mi, la Secretària de la Corporació, 
Montserrat Baulas Bordes, que dono fe de l’acte, i per l’Interventor, senyor Antoni 
Peiret de Antonio. 
 
El procediment de constitució de conformitat amb el que disposa la legislació vigent, 
implica la realització de les operacions següents: 
 
a) Constitució de la Mesa d’edat, formada pels Consellers i Conselleres electes de 
major i menor edat presents en aquest acte, que comprovarà les credencials 
aportades.  
b) Jurament o promesa del càrrec dels Consellers i Conselleres, mitjançant la fórmula 
legalment prevista. 
c) Elecció de la persona que ha d’exercir el càrrec de President del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès. 
 
S’Informa als presents que, en aquest acte, es troba a disposició de tots els membres 
electes la documentació referent a l’acta d’arqueig, així com la documentació relativa a 
l'inventari del patrimoni de la Corporació a efectes de la seva comprovació, constància 
de la qual s’estamparà, mitjançant diligència d’aquesta Secretaria, al finalitzar aquesta 
sessió. 
 
Amb la finalitat de FORMAR LA MESA D’EDAT, es convida als senyors Lluís 
Caldentey Querol i Raül Casado Ruiz  a que en formin part, la Presidència de la Mesa 
li correspon al primer d’ells. 
 
President de la Mesa d’edat declara OBERTA LA SESSIÓ per a la constitució de 
Consell Comarcal. 
 
 
Segons el certificat emès en data 1 de juliol de 2015 per la secretària de la Junta 
Electoral Provincial de Barcelona, els 33 membres electes proclamats pel Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, són els següents: 
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FEDERACIÓ CONVERGÈNCIA i UNIÓ (12 membres) 
 
1. Francesc Olivella Pastallé                       Les Cabanyes  
2. Xavier Lluch Llopart     Font- Rubí  
3. Ramon Carbó  Vert     Sant Martí Sarroca  
4. Maria Assumpta Rosell Medall   Sant Sadurní d’Anoia  
5. Raimon Gusi Amigó     Vilafranca del Penedès   
6. Josep Maria Martí Ràfols              Vilafranca del Penedès  
7. Sergi Vallès Domingo    Torrelles de Foix  
8. Llorenç Ros Peiron     Subirats  
9. Pere Soler Mateu     Castellví de la Marca  
10. Sixte Moreno Pascual    Sant Pere de Riudebitlles  
11. Jordi Bosch Morgades    Santa Fe del Penedès  
12. Joan Cols Canals     La Granada  
 
COALICIÓ CANDIDATURA DE PROGRÉS (9 membres) 
 
1. Lluís Valls Comas      Gelida 
2. Francisco Romero Gamarra     Vilafranca del Penedès 
3. Servand Casas Mateo     Mediona 
4. Maria Filomena Martínez Bravo     Santa Margarida i els Monjos 
5. Susanna Mèrida Lopez     Sant Sadurní d'Anoia                                                                              
6. Raul Casado Ruiz      Sant Cugat Sesgarrigues 
7. Alfred Martínez Alonso      El Pla del Penedès 
8. Francesc Xavier Edo Vargas    Vilobí del Penedès 
9. Lucas Ramírez Burdalo      Olèrdola 
 
COALICIÓ ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA – ACORD MUNICIPAL (6 
membres) 
 
1. Pere Sàbat Lluverol     Vilafranca del Penedès 
2. Josep Maria Ribas Ferrer     Sant Sadurní d’Anoia 
3. Lluïsa Llop Fernàndez     Gelida 
4. Pol Pagès Pont      Sant Quintí de Mediona 
5. Josefina Mascaró Bujaldón    Olèrdola 
6. Dolors Estruga Aguilar     Sant Cugat Sesgarrigues 
 
COALICIÓ CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR - POBLE ACTIU   
(3 membres) 
 
1. Anna Baqués Capellades    Subirats 
2. Eva Bonell Chacón      El Pla del Penedès 
3. Carlota Carbó Giró     Sant Sadurní d’Anoia 
 
COALICIÓ ENTESA (2 membres) 
 
1. Antonio Peñafiel Hervás     Vilafranca del Penedès 
2. Diego Díez de los Ríos Sánchez    La Granada 
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PARTIT POPULAR (1 membre) 
 
1. Luis Fernando Caldentey Querol    Pontons 
 
Acreditada la seva personalitat, i havent presentat la documentació relativa a les 
declaracions d’activitats-incompatibilitats i de béns i patrimonial al Registre 
d’Interessos del Consell Comarcal i ocupat el seu escó, es comprova el nombre 
d’assistents i s’anuncia per la Secretària, que existeix el QUÒRUM SUFICIENT de la 
majoria absoluta per a la celebració de la sessió (art.37 del ROF). 
 
President de la Mesa d’edat, diu que tot seguit, es procedirà a la FORMULACIÓ DEL 
JURAMENT O PROMESA legalment exigit, per la qual cosa s’invita a tots a posar-se 
en peu i se sol•licita que per la senyora Secretària es procedeixi a la lectura de la 
fórmula legal de jurament o promesa, llegint a continuació, de forma individualitzada, 
els noms de tots els membres electes, els quals han de respondre: “Sí, ho juro” o “Sí, 
ho prometo”. 
 
Fórmula del jurament o promesa segons el Reial Decret 707/1979, de 5 d'abril, pel 
qual es determina la fórmula de jurament o promesa per a la presa de possessió de 
càrrecs o funcions públiques. 
 
"Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor  complir fidelment les 
obligacions del càrrec de Conseller o Consellera de l Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès, amb lleialtat al Rei, i respectar i fer re spectar la Constitució i l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya?." 
 
Luis Fernando Caldentey i Querol: Sí, ho prometo. 
 
Raül Casado i Ruiz: Sí, ho prometo. 
 
Anna Baqués i Capellades: Prometo per imperatiu legal. I per imperatiu ètic i polític, 
prometo lluitar per la independència, el socialisme i el feminisme als Països Catalans. 
 
Eva Bonell i Chacón: Per imperatiu legal, ho prometo. I pel camí a la independència 
del Països Catalans i per la lluita d’una societat lliure, socialista i feminista. 
Jordi Bosch i Morgades: Sí, ho prometo per imperatiu legal. 
 
Carlota Carbó i Giró: Per imperatiu legal, ho prometo, però únicament sotmesa a la 
voluntat del poble pel camí a la independència dels Països Catalans i una societat 
lliure, socialista i feminista. 
 
Ramon Carbó i Vert: Per imperatiu legal, ho prometo. 
 
Servand Casas i Mateo: Sí, ho prometo. 
 
Joan Cols i Canals: Per imperatiu legal, ho prometo. 
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Diego Díez de los Ríos i Sánchez: Sí, per imperatiu legal, ho prometo. Considerant 
que la Constitució espanyola i el rei no són garantia dels Drets nacionals de 
Catalunya. 
 
Dolors Estruga i Aguilar: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament, del 
president i del Govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions 
del 27 de setembre de 2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i 
proclamar, juntament amb totes les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Raimon Gusi i Amigó: Per imperatiu legal, ho prometo. 
 
Lluïsa Llop i Fernàndez: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament, del 
president i del Govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions 
del 27 de setembre de 2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i 
proclamar, juntament amb totes les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Xavier Lluch i Llopart: Sí, ho prometo per imperatiu legal. 
 
Josep Maria Martí i Ràfols: Sí, ho prometo. 
 
Alfred Martínez i Alonso: Sí, ho prometo. 
 
Maria Filomena Martínez i Bravo: Sí, ho prometo. 
 
Josefina Mascaró i Bujaldón: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament, del 
president i del Govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions 
del 27 de setembre de 2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i 
proclamar, juntament amb totes les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Susanna Mérida i López: Sí, ho prometo. 
 
Sixte Moreno i Pascual: Per imperatiu legal, ho prometo. 
 
Francesc Olivella i Pastallé: Per imperatiu legal, sí, ho prometo. 
 
Pol Pagès i Pont: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament, del president i del 
Govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions del 27 de 
setembre de 2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i proclamar, 
juntament amb totes les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Antoni Peñafiel i Hervás: Per voluntat pròpia, prometo respectar i fer respectar la 
Declaració Universal de Drets Humans, el dret d’autodeterminació del poble de 
Catalunya i els compromisos de la candidatura que represento amb la ciutadania. 
D’altra banda, i per imperatiu legal, prometo respectar i fer respectar la Constitució, 
així com treballar per una nova Constitució pel meu país, que sigui més respectuosa 
amb els drets, les llibertats i el bé comú dels penedesencs i penedesenques. 
 
Josep Maria Ribas i Ferrer: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament i del 
Govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions del 27 de 
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setembre de 2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i proclamar, 
juntament amb totes les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Francisco Romero i Gamarra: Sí, ho prometo. 
 
Llorenç Ros i Peiron: Sí, ho prometo per imperatiu legal. 
 
Maria Rosell i Medall: Resto a disposició del Parlament i del President de la 
Generalitat de Catalunya. Per imperatiu legal i sense renunciar al dret a 
l'autodeterminació de Catalunya, sí, ho prometo. 
 
Pere Sàbat i Lluverol: Anuncio que resto a disposició del nou Parlament i del Govern 
de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de les eleccions del 27 de setembre de 
2015, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i proclamar, juntament amb totes 
les institucions, L’ESTAT CATALÀ, LLIURE I SOBIRÀ. 
 
Pere Soler i Mateo: Per imperatiu legal, ho prometo. 
 
Sergi Vallès i Domingo: Per imperatiu legal, sí, ho prometo. 
 
Lluís Miquel Valls i Comas: Sí, ho prometo. 
 
Davant de l’omissió dels noms Francesc Xavier Edo i Lucas Ramírez que han de 
constar en la llista en la que es relaciona individualment a cadascun dels membres 
electes per ordre alfabètic, la Secretària els llegeix la fórmula de jurament o promesa 
perquè, tot seguit, puguin accedir al seu càrrec de consellers: 
 
Francesc Xavier Edo i Vargas: Sí, ho prometo 
Lucas Ramírez i Burdalo: Sí, ho prometo. 
 
President de la Mesa d’edat declara CONSTITUÏT el nou CONSELL COMARCAL DE 
L’ALT PENEDÈS, assenyalant que tot seguit es procedirà a l’elecció del càrrec de la 
Presidència, per la qual cosa té la paraula la senyora Secretària, amb l’objecte 
d’explicar el procediment d’elecció. 
 
2- El PROCEDIMENT D’ELECCIÓ DEL CÀRREC DE LA PRESIDÈNCIA de 
conformitat amb el procediment previst per l’article 22 del Decret Legislatiu 4/2003, de 
4 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització comarcal de 
Catalunya, que estableix que per ser elegit president, el candidat ha d'obtenir la 
majoria absoluta en la primera votació (17 vots), o la simple en la segona (més vots a 
favor).  
 
La formulació de la votació es farà a través de paperetes que cada Conseller i 
Consellera dipositaran en l’urna.  
 
Poden ser candidats tots els Consellers i Conselleres que encapçalin les seves 
corresponents llistes. 
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President de la Mesa d’edat, pregunta quins Consellers i Conselleres encapçalen les 
seves corresponents llistes presenten candidatura? 
 

LLISTA ELECTORAL  CANDIDATS 
FEDERACIÓ CONVERGÈNCIA i UNIÓ 
 

Francesc Olivella Pastallé 

COALICIÓ ESQUERRA REPUBLICANA  
DE CATALUNYA – ACORD MUNICIPAL 

Pere Sàbat Lluverol  

COALICIÓ CANDIDATURA D’UNITAT 
POPULAR-POBLE ACTIU 

Anna Baqués Capellades 

COALICIÓ ENTESA Antonio Peñafiel Hervás 
      
 
President de la Mesa d’edat, manifesta que els Consellers i Conselleres poden 
dipositar el seu vot a l’urna. 
 
Tot seguit té lloc la VOTACIÓ. 
 
El President de la Mesa d’edat manifesta que realitzat l’escrutini de les paperetes 
dipositades, aquest dóna el resultat següent: 
 

CANDIDATS VOTS 
Francesc Olivella Pastallé 22 
Pere Sàbat Lluverol 6 
Anna Baqués Capellades 3 
Antonio Peñafiel Hervás 2 
 
Abstencions: 0 
Vots en blanc: 0 
Vots nuls: 0 
 
President de la Mesa d’edat manifesta que queda proclamat com a President del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, el senyor Francesc Olivella Pastallé. 
 
President Mesa d’edat, li pregunta: 
Francesc Olivella Pastallé accepta vostè el càrrec de President del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès? 
 
 
Francesc Olivella Pastallé: 
Sí, l’accepto. 
 
 
La secretària: 
"Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions 
del càrrec de President del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, amb lleialtat al Rei, i 
respectar i fer respectar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?." 
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President: 
Per imperatiu legal, sí, ho prometo. I em comprometo a donar tot el recolzament, com 
a President del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a les decisions sobre el futur del 
nostre País que prengui el Parlament de Catalunya, el seu Govern i el seu President; 
voluntat del poble de Catalunya. 
 
El President de la Mesa d’edat convida al senyor President del Consell Comarcal a 
ocupar la Presidència. 
 
En aquest moment queda dissolta la Mesa d’edat.  
 
 
A continuació, prenen la paraula els portaveus dels diferents grups polítics comarcals 
per expressar i explicar el sentit del seu vot,  començant pel grup minoritari 
representat pel PP. 
 
Lluís Caldentey, Partit Popular: 
Bon dia a tothom. M’ha tocat una vegada més ser el conseller de major edat. Jo, 
Olivella, et felicito. I l’únic que puc dir és que, pel bagatge, tant per l’antiguitat com a 
alcalde que tens, com per experiència dintre del Consell Comarcal, entenc que és molt 
encertada la determinació que hem pres aquí. Jo t’he votat. Gràcies.  
 
Antoni Peñafiel, Coalició Entesa: 
Senyor president, consellers, conselleres, primer de tot, des del grup comarcal de 
l’Entesa, volem desitjar al president escollit i a la majoria que li dóna suport, tot l’encert 
en la tasca que tindran a partir d’ara. D’això en depèn el funcionament del Consell i la 
nostra intenció és que el Consell Comarcal sigui una eina útil per a millorar el dia a dia 
de les persones que viuen al Penedès. 
Per això, el nostre grup hem decidit finalment proposar i votar a un candidat de la 
nostra candidatura; ja que no compartim ni les formes, ni el contingut de l’acord que 
avui se’ns ha plantejat aquí entre Convergència, el Partit Socialista i Unió 
Democràtica. 
No compartim les formes per la manera en que s’ha gestat aquest acord. Un acord 
entre els grups que han sortit més afavorits de les darreres eleccions municipals, un 
acord poc transparent i sense donar veu als altres grups que podien haver aportat 
propostes; i ni tan sols se’ns ha donat compte exactament de què és el que s’ha 
acordat i dels continguts concrets d’aquest acord que ha donat la investidura del 
senyor Olivella. 
Però tampoc compartim el contingut de l’acord. El plantejament que hem vist en els 
mitjans de l’acord de Convergència, PSC i Unió pretén deixar al Consell Comarcal 
l’única tasca de gestió diària i tramitació d’expedients. 
Des de les candidatures de l’Entesa creiem que aquest plantejament es queda curt. I 
que no som capaços de veure la voluntat política d’aquest Govern més enllà d’aquesta 
funció burocràtica.  
Convergència, PSC i Unió són responsables del paper galdós, i en algunes ocasions 
vergonyant, que varen tenir representants nomenats pel Consell Comarcal en òrgans, 
com va ser el cas de Caixa Penedès. I continuem tenint responsabilitats en espais 
com poden ser la Fundació Pinnae o el Consorci Sanitari de l’Alt Penedès. No hem 
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sentit què vol aportar aquest Govern en aquest sentit. I són debats importants perquè, 
per exemple, en el tema de Fundació Pinnae, hi ha molts diners i hi ha una situació de 
conflicte encara oberta. O en el tema del Consorci Sanitari de l’Alt Penedès; aquestes 
darreres setmanes està d’actualitat per les dimissions que hi ha hagut del gerent i de 
part del Consell Rector. I per tant, entenem que el Consell Comarcal aquí hauria de fer 
un lideratge polític de la comarca i no l’hem vist en l’acord del Govern. 
Des del grup de l’Entesa també insistirem en els compromisos que ens vàrem 
plantejar abans de les eleccions i que vàrem plantejar a la ciutadania. Volem des 
d’aquí, des del Consell Comarcal, fomentar una economia més social, verda i 
cooperativa. Amb capacitat de crear llocs de treball dignes i no precaris. Per això, 
volem plantejar que la taula comarcal per a la reindustrialització de la comarca treballi i 
prioritzi sectors, com les energies renovables o la rehabilitació ecològica d’habitatges, 
que generen aquest tipus de llocs de treball i són perfectament complementàries amb 
l’aposta per l’economia vinculada a l’enoturisme. 
També plantegem un banc de projectes del Penedès, on cooperatives i petites 
empreses amb responsabilitat social i territorial, podran accedir a microcrèdits per a fer 
viable la seva posada en funcionament, així com vetllar per la funció social dels 
serveis públics d’aquesta comarca. Abans posàvem l’exemple de l’Hospital Comarcal, 
però podíem parlar també, per exemple, d’una xarxa de transport públic que no 
condemni a la meitat dels penedesencs i sobretot, de les penedesenques, que no 
tenen vehicle privat, a veure’s limitades les seves capacitats de moure’s per anar a 
estudiar, per anar a treballar, o per fer allò que vulguin o necessitin. 
Tot això són propostes que ja es treballen en altres consells comarcals i que, des del 
nostre grup volem impulsar també aquí, a l’Alt Penedès. 
I parlant del contingut que volem portar al Consell Comarcal, cal parlar també, del 
propi Consell; una administració que va ser creada amb una lògica partidista de 
contrapès als ajuntaments. I que bona part de la ciutadania no entén el seu sentit. 
Nosaltres volem i aspirem a que aquesta sigui l’última legislatura dels consells 
comarcals tal i com els coneixem fins avui. Volem un consell pensat com a espai amb 
recursos, competències i capacitat de decisió mancomunada. I preparat per a 
dissoldre’s dins de la Vegueria Penedès quan aquesta pugui posar-se en marxa. I en 
aquesta línia treballarem des de l’Entesa. Però per això tot això possible, cal un 
projecte de Penedès que ens impliqui i ens comprometi a tots i totes. I això no ha estat 
així fins avui. La Mancomunitat Penedès-Garraf, en comptes d’anar assumint més 
ajuntaments i serveis, en va perdent. CiU manté aturada la Vegueria Penedès al 
Parlament, a pesar dels seus compromisos en campanya, i tot i tenint la majoria per 
tirar-la endavant en els darrers anys. I l’àmbit de planificació i el pla territorial, si 
avancen, ho fan a un ritme gairebé imperceptible. Per tant, per tot això, el nostre grup 
hem decidit recolzar un candidat a l’Entesa i a partir d’aquí intentarem treballar amb 
totes aquestes propostes. 
Per últim, sí que no voldria acabar sense fer esment d’unes declaracions que es van 
produir la setmana passada i que entenem que no podem normalitzar i no podem 
deixar-les sense comentari crític en aquesta sala. I són, en aquest cas, les 
declaracions justificant o traient-li responsabilitat al feixisme, a la xenofòbia i a 
l’homofòbia d’un dels representants aquí en el Consell Comarcal. Des de les 
candidatures de l’ENTESA, evidentment, volem denunciar aquests fets. I volíem que 
quedés constància. I a partir d’aquí, comencen a treballar. I esperem fer bona i molta 
feina aquests propers quatre anys. 
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Anna Baqués, Coalició Candidatura d’Unitat Popular- Poble Actiu: 
Bon dia a totes i a tots i gràcies per ser aquí. Bon dia conselleres d’altres grups, 
president.  
D’entrada m’agradaria destacar el fet que en aquest consistori, de 33 representants, 
només 9 som dones, no arribem ni a la tercera part.  
I perquè dic això? Doncs per fer notar un aire de fer política vell, en v baixa. Amb poca 
renovació. Amb el pacte entre Convergència, Unió Democràtica i el PSC, tres partits 
en decreixement, segueix governant aquest consell una forma de fer política esgotada, 
de despatxos i amiguismes. Sinó com entenem que l’ex alcalde de Sant Martí Sarroca, 
Ramon Carbó i Vert, condemnat per agressió a uns menors, que ha dificultat en tot 
moment la tasca de l’oposició, i criticat per molts dels que esteu al seu costat, es trobi 
aquí assegut?. Algú ho hauria d’explicar perquè no s'entén, i en fa còmplices als qui hi 
doneu suport. Per part nostra no hauria d’haver arribat a prendre possessió del càrrec.  
Les tres conselleres de la CUP, cares noves en aquesta sala, volem aportar un aire 
diferent de fer les coses. Entenem la desconfiança de la gent vers les institucions i 
creiem en la política de la gent activa i reivindicativa des del carrer.  
Aquí al Penedès, històricament, ha estat l’oposició social i ecologista, qui ha frenat els 
projectes especulatius i de grans infraestructures. Ha estat la PAH qui ha forçat des 
del carrer un canvi de mentalitat en moltes persones i institucions.  
Aquestes tres conselleres que representem avui la CUP aquí, i les que ens aniran 
rellevant al llarg dels 4 anys, volem ser la via d’entrada d’aquesta oposició social. Per 
transformar aquesta institució en un espai des del poder popular, per tant de 
participació, de polítiques reals d’empoderament de les classes populars, d’igualtat, de 
defensa del territori, de cohesió social, de cooperació entre pobles i d’alliberament 
nacional.  
Des de la CUP volem ser la veu del carrer i la clau que obri les finestres perquè passi 
l’aire.  
Volem un model de transport públic eficient, una xarxa d’equipaments municipals al 
servei de la comarca i una gestió compartida del sòl industrial, com es demanava amb 
el Pla director. Lluitarem perquè aquest consell sigui una eina real de cohesió 
comarcal.  
I la Vegueria? No ens creiem que sigui més fàcil assolir la Independència que assolir 
la Vegueria pròpia.  
Per acabar voldríem fer entrega d’aquesta bandera de l’arc de Sant Martí a l’alcalde de 
Pontons, Lluís Caldenteny, perquè tingui el valor de posar-la el balcó de l’Ajuntament 
per respecte als drets i la llibertat de les persones, i en especial al col·lectiu de gais, 
lesbianes, transsexuals, bisexuals i intersexuals. Abans però, li demanem que els 
demani perdó. Gràcies. 
 
Pol Pagès, Coalició Esquerra Republicana de Catalun ya – Acord Municipal: 
Bon dia a tothom. En primer lloc, felicitar als consellers que estan aquí en aquesta 
sala, especialment al president del Consell Comarcal, la nostra més sincera 
enhorabona.  
La nostra més sincera enhorabona però, d’entrada, no entenem aquest Govern tripartit 
que ha de governar durant aquests quatre anys de mandat al Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès. Perquè, al nostre entendre, tenim tres temes estratègics de molt pes on 
gravitarà bona part de l’acció política; la Vegueria -que fa molts anys que hi treballem i 
és un aspecte que per l’ordenació territorial que pertoca en aquest racó de món, ja és 
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de justícia i de sentit comú-, la Independència de Catalunya i el benestar de les 
persones.  
I coneixem que el tripartit que governarà el Consell Comarcal durant aquest mandat; 
Convergència Democràtica, el Partit dels Socialistes de Catalunya i Unió Democràtica, 
tenen visions molt diferents uns dels altres en cada un d’aquests tres aspectes.  
Tampoc sabem quina és la força més votada ara mateix al Consell Comarcal. Perquè 
amb la partició de Convergència i Unió, no sabem si els nou consellers del PSC 
comporten ser la força més votada o si ho serien els nou consellers de Convergència 
Democràtica de Catalunya.  
A més a més això, no ho dic només jo, sinó que en declaracions, la setmana passada 
al Tres de Vuit, l’alcaldessa de Sant Sadurní, la Maria Rosell, en un titular feia esment 
a que no hauria estat coherent signar un pacte de Govern amb una força política 
espanyolista. És evident que aquesta referència la feia amb Sant Sadurní, el seu 
municipi on governa. Però és que justament, està governant ara mateix al Consell 
Comarcal, suposo, amb aquestes persones a les quals feia referència. Per tant, 
aquesta incoherència ens costa d’entendre.  
La podríem arribar a entendre si busquéssim una mica en els llibres i rebusquéssim el 
que era un de les teories de la doctrina de Henry Kissinger; l’adversari emergent passa 
a ser l’enemic i l’enemic decadent passa a ser l’aliat.  
En aquest sentit, és una evidència que les forces polítiques que històricament han 
governat aquesta comarca estan en clara decadència en favor d’unes altres forces 
polítiques que, per una manera de fer diferent, per unes idees diferents, etc. etc., 
evidentment estan a l’alça. Nosaltres entenem que aquest pacte també se sustenta en 
això; en la por al canvi.  
I un dels exemples que ens sobten més a nosaltres avui, és el fet de que, com pot ser 
que avui tenint tot el País reunit a Valls a l’Assemblea General de l’Associació de 
Municipis per a la Independència, molts regidors i alcaldes de l’Alt Penedès no hi hem 
pogut assistir, no hi hem pogut anar a contribuir, a representar a la nostra comarca, 
perquè el Ple del Consell Comarcal està posat al mateix moment, pràcticament. Uns a 
Valls i altres a Vilafranca. A nosaltres, que som partidaris de l’Associació de Municipis 
per a la Independència, ens sap molt greu haver de ser avui aquí a entronitzar la 
sociovergència al Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
Per a nosaltres, la nostra aposta al Consell Comarcal és posar-lo al servei de la 
comarca, establir polítiques en caire comarcal, parlant de tot el que és la comarca. Al 
mateix temps que també la posem al servei dels municipis; 27 municipis diferents, 
però que des d’un Consell Comarcal, evidentment, es poden fer polítiques potents per 
a fomentar i ajudar a tots aquests ajuntaments i al mateix temps, desenvolupar el que 
seria la mancomunació de serveis.  
Per a nosaltres, el Consell Comarcal és una eina vital pel benestar de les persones. 
Perquè, a més a més, bona part dels municipis petits d’aquesta comarca, que en són 
molts, depenem -i deixeu-me parlar en primera persona-, de les eines que el Consell 
Comarcal ofereix a tots aquests municipis. I que per tant, en determinats moments 
com el que vivim actualment, hem d’implementar i no podem fer cap pas enrere. 
Seguint en aquesta línia; l’alliberament nacional del País. És a dir, hem viscut des de 
totes les institucions un treball continuat per a desenvolupar una línia clara unida arreu 
dels municipis i comarques del País per tal de treballar i avançar cap a aquest 
alliberament nacional que necessitem. Que necessitem per a fer un procés constituent 
que ha de portar a un país que funcioni millor. Que l’ordeni millor, que faci que els 
recursos es destinin millor. Que determinades declaracions com les que hem anat 
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sentint aquesta setmana no es puguin fer. És a dir, necessitem un país que funcioni i 
que faci les coses diferents. I entenem que un consell comarcal també és una eina per 
a desenvolupar tot això.   
Nosaltres, durant aquests quatre anys, farem una oposició dura. Però evidentment, 
serem constructius. Perquè sabem que ens hi juguem molt. Ens hi juguem les 
polítiques comarcals, la cohesió de la comarca, les polítiques que es puguin fer en els 
municipis i entre els municipis, la llibertat del País. I el més important: ens hi juguem el 
benestar de les persones. Per això, aquests quatre anys, el grup comarcal d’Esquerra 
Republicana, farem una oposició dura però constructiva. Estenem la mà a tothom però 
a la vegada serem fidels als nostres principis.  
Gràcies a tots avui per ser aquí i, deixeu-m’ho dir, Visca Catalunya Lliure! 
 
Francisco Romero, Coalició Candidatura de Progrés: 
Bon dia a tothom. Per començar, desitjar sort i encert a tots els consellers i conselleres 
que comencem aquest nou mandat. I sincerament, també, una enhorabona al 
president, al senyor Olivella, en aquest nou mandat que comencem avui. 
Potser fer un preàmbul dient que penso que  començar una intervenció criticant a 
l’altre; això diu poc. Penso que això sí que és vella política. Jo penso que quan un ha 
de començar, lo bo i lo desitjable, seria defensar el que un pensa i el que vol fer. I no 
basar-se en la crítica per a justificar el seu projecte. Ho dic en general, però és que un 
ja es cansa d’escoltar determinades coses. I al final, això sí que és la vella política.  
I sobretot, pensar en una reflexió molt clara; els partits polítics que s’han anat 
presentant des de l’any 79 ininterrompudament i han estat liderant com a primera o 
segona força política, mereixen tot el respecte, com el que hem de tenir cap a les 
forces polítiques que tenen els seus representants.  
Per tant, en tots els cicles polítics, aquí estem per a fer un treball positiu en els temes 
que fan referència a l’Alt Penedès. Com també, com s’ha fet sempre,  en aquells 
temes estratègics la màxima unitat d’acció polític, que és el que demana i exigeix la 
gent en aquests moments.  
Ho dic perquè estem en un moment en que continuen havent-hi a l’Alt Penedès més 
de 6.000 persones en situació d’atur. De les quals hi ha quasi un 30% de famílies que 
estan amb exclusió social. Exclusió vol dir que estan en una situació que realment, tot 
el que es pot fer des dels ajuntaments i tot el que podem ajudar des del Consell 
Comarcal serà molt important en els anys que vindran. Perquè de la mateixa manera 
que fa quatre anys estàvem immersos totalment en una crisi duríssima com estem ara, 
encara que algunes dades macroeconòmiques s’hagin modificat, clarament ens hi 
juguem en aquest mandat la sortida de la crisi. I no una sortida qualsevol, sinó una 
sortida de la crisi sense més desigualtats. Que és amb això amb el que ens hem 
implicat. I per això estem aquí com un tema principal. 
Després clarament, amb la resta de temes, nosaltres ho hem dit sempre. En el tema 
de la Vegueria hi ha uns acords presos que s’han de respectar i s’han de continuar. I 
en els temes Nacionals, quan el que el Parlament el que decideixi el Govern ha de ser 
lleial a aquestes decisions. I no hi ha més que això. Vull això amb tota la contundència 
i fermesa que significa el que estic dient. 
Tornant als temes de les polítiques que podem fer des d’aquí, com vàrem dir fa quatre 
anys, el nostre grup va estar a l’oposició i vàrem fer una intervenció en el sentit de dir, 
estem a l’oposició, però és igual, nosaltres volem participar. I estic dient coses que 
segurament moltes d’elles ja vàrem dir fa quatre anys. I emplacem a la resta de grups 
també a participar en un tema tan important com que el Consell Comarcal, com a 
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institució, cada vegada sigui més reconegut com un instrument útil que recolza als 
petits municipis, clarament. Però tots els municipis, en el sentit de que puguem fer des 
del camp de la promoció econòmica, de la cohesió social, tots els temes que puguem 
fer a l’hora de captar recursos per posar en marxa nous programes en aquests àmbits 
de la inserció laboral, en l’àmbit de la promoció econòmica. Buscant, sobretot, aquells 
nous sectors que permetin crear nous llocs de treball, que és el que necessitem en 
una comarca on clarament hi ha una continuïtat en el sector del vi i del cava, en el 
sector agroalimentari, però en el sector industrial, clarament el sector auxiliar de 
l’automòbil, que hem tingut i tenim moltes empreses en aquest sector, han patit 
durament la crisi. I això és una base molt forta del que tenim actualment en situació 
d’atur.  
Per tant, el Consell Comarcal necessita obrir i enfortir línies estratègiques que reforcin 
aquest tema. Per això l’acord de Govern que hi ha, aquesta és una part molt important 
que hem de concretar amb més accions. I que esperem comptar també amb 
l’aportació i la implicació de la resta de grups. I per això els nostres consellers i 
conselleres, com a segona força liderant alcaldies, participant implicats en molts 
Governs, en aquests moments creiem que el que ens toca és, igual que vàrem dir fa 
quatre anys, fer un pas més endavant per intentar reforçar aquesta sortida de la crisi 
sense més desigualtats i estant al costat de la gent. Que vegin que la gent del Consell 
Comarcal està al costat dels ajuntaments i al costat de la gent amb aquests temes. 
Que al final, ens estem jugant molt i que al final, és la igualtat d’oportunitats de tota la 
gent que viu al Penedès. 
Per tant, amb aquests missatges principals, en tot cas, desitjar sort i encert a tots, 
especialment al Govern, en aquesta nova etapa. Gràcies.  
 
Raimon Gusi, Federació Convergència i Unió: 
Bon dia a tothom. El posicionament del grup de Convergència i Unió al Consell 
Comarcal és, en primer lloc, constatar els resultats majoritaris de les eleccions 
municipals democràtiques que hem tingut darrerament a la comarca en vots i en 
regidors. I veure a qui correspon el lideratge del Consell Comarcal. Lideratge que 
entenem que ens correspon, com a grup de Convergència i Unió i també amb l’acord 
que hem fet. 
Som un grup equilibrat en regidors i alcaldes, que aportarem experiència, il·lusió i 
treball pel bé de la institució. Cooperant amb tots els grups i intentant arribar a acords 
Pel que fa a l’acord d’investidura del president d’avui i acord de Govern de la 
legislatura que hem mantingut entre Convergència i Unió i el Partit dels Socialistes de 
Catalunya, constatar també que representem 11 alcaldies de Convergència i Unió i 9 
alcaldies del Partit dels Socialistes de Catalunya. Per tant, estem parlant de 20 
alcaldies d’un total de 27 que té la comarca de l’Alt Penedès. Per tant, això és un pes 
territorial i un pes poblacional específic i important. Perquè és així, nosaltres hem de 
prioritzar el treball en suport als ajuntaments, sempre mantenint una lleialtat 
institucional i un ple respecte a l’autonomia local.  
Coincidim amb la visió de conjunt del que ha de ser l’acció de Govern amb el grup 
Socialista pel territori i la comarca. I crec que amb tots, també, pel que fa a les 
comarques veïnes. I Convergència i Unió continuarem defensant l’Estat propi i la 
Vegueria Penedès.  
Pel que fa al President escollit, és evident que té el nostre suport. I el té pel seu 
patriotisme, pel seu tarannà ferm i com a persona de diàleg i de consens que és. És 
un alcalde d’un municipi petit i té una visió global dels problemes de la comarca. Per 
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tant, comptarà amb tota la nostra confiança i tot el nostre suport amb total lleialtat. 
Enhorabona. 
 
President: 
Gràcies, conseller. 
 
Ramon Carbó, Federació Convergència i Unió: 
S’han fet unes al·lusions directes a la meva persona. Només posar de manifest que 
lliçons de democràcia, cap dels que som aquí n’hem de rebre. I si jo estic aquí és 
perquè, molt majoritàriament, la gent de Sant Martí va votar el dia 24 la candidatura 
que jo encapçalava. Per tant, el dret a estar aquí, és precisament, l’exercici de la 
democràcia. I lliçons de democràcia d’algú que ha tret la meitat dels vots que ha tret el 
guanyador, no són en tot cas, acceptables.  
Respectant les seves opinions, com no pot ser d’altra manera, però si algú està aquí 
és perquè ha sigut àmpliament votat i jutjat electoralment pels seus veïns. 
Per tant, aquest és l’aclariment que volia fer a unes paraules que, penso, 
desafortunades. Perquè penso que aquí no és el lloc de fer picabaralles municipals. 
Però ja que s’han fet, li dono les gràcies per donar el dret a aquesta rèplica. Moltes 
gràcies.  
 
 
INTERVENCIÓ AMB LA QUE CLOURÀ L’ACTE: 
 
Francesc Olivella, President: 
Primer de tot, consellers, conselleres, gràcies pel recolzament. Alcaldes, alcaldesses, 
regidors, regidores, diputat provincial i benvolguts tots, penedesencs i penedesenques. 
Avui hem constituït el Consell Comarcal de l’Alt Penedès per la seva vuitena 
legislatura. Em sento especialment honorat de poder tornar a presidir la institució 
comarcal. No només per aquest fet, sinó pel nou impuls que hem de donar a la 
comarca, a cada un dels municipis de l’Alt Penedès i, evidentment, a tots i totes els 
penedesencs i penedesenques.  
És veritat que s’ha fet molta feina i que s’han engegat molts projectes. Alguns, que 
avui en dia encara continuen, i amb èxit. I d’altres, que s’aniran fent en el futur. Però 
tal com és prou sabut, i avui és la constatació d’això, aquesta legislatura de nou, 
tornem a tenir representació dels grups polítics de Convergència i Unió, PSC, 
Esquerra Republicana, la CUP, Iniciativa per Catalunya-Verds i el Partit Popular. I és 
també cert, que amb proporcions diferents. Cosa que, lògicament, permet més debat 
sobre tots aquells temes que afecten, sobretot, a les persones de la nostra comarca, i 
que tots plegats en el fons, estem aquí per ajudar als municipis i a les persones, els 
penedesencs i penedesenques.  
La pròpia existència del Consell Comarcal, com a institució representativa de la 
comarca, i per tant, de la suma de voluntats de 27 municipis, i en el nostre cas de 
105.000 habitants de la nostra comarca, conjuntament evidentment, amb institucions 
d’àmbit superior a Catalunya, Diputació de Barcelona, Generalitat de Catalunya, és 
aquella estructura que moltes vegades és criticada. I algunes vegades és criticada 
amb encert, i d’altres –també ho dic- per desconeixement d’exactament què és lo que 
es fa en aquesta casa. 
I com a exemple, dimecres passat es va constituir la Diputació de Barcelona. I vaig 
tenir la sort de poder-hi assistir. I un dels portaveus dels grups va explicar que, quan 
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ell era un ciutadà de a peu i no estava en política, criticava la pròpia existència de la 
Diputació. I en aquest sentit, lo que ell opinava és que s’havia d’eliminar. Aquesta 
persona, que és alcalde del seu poble i també és portaveu d’un grup a la Diputació de 
Barcelona, en aquest moment entén perfectament què s’hi fa allà; perquè serveix i 
quina és la finalitat d’aquella institució. Una altra cosa és si s’ha de mantenir en aquest 
format; el format Diputació i Consells Comarcals. Amb això, evidentment, l’opinió del 
nostre grup i de la majoria dels aquí presents, és l’altre model; el model Vegueria. I en 
tot cas, implicant els consells comarcals a dins. Aquest model ja el sabem. Però en tot 
cas, és important conèixer exactament què es fa a cada una de les institucions. I 
quines són les seves competències i quines són aquelles feines que s’hi fan.  
I ho deia també perquè moltes de les persones a les que donem serveis des dels 
ajuntaments i també de forma directe i indirecte, des de les institucions 
supramunicipals, no saben ben bé què fem aquí. Per què tenim tants treballadors, 
moltes vegades es diu això. I exactament què s’hi fa en aquesta casa. I una mica 
m’agradaria poder explicar breument què hi fem aquí. Perquè, d’aquesta manera, 
sabrem entre tots, les necessitats de les polítiques que hem de fer.  
I entre d’altes coses, per exemple, fem la gestió dels Serveis Socials i ajuda a les 
persones als municipis de menys de 20.000 habitants. És evident que sempre hem fet 
aquesta tasca amb coordinació amb els ajuntaments. 
També fem la gestió de beques per a les famílies amb necessitats socials importants. I 
aquí a aquesta casa aquest és un tema importantíssim. Que per a tots els ajuntaments 
sabem la importància que té.  
La gestió de les PIRMI, per exemple. Amb un projecte pioner, en aquest moment, de 
reinserció laboral. 
Tota la gestió de la Llei de la Dependència a la nostra comarca.  
Transport escolar comarcal; tant l’obligatori, com el no obligatori. 
Les beques per a les famílies amb nens i nenes en escolarització i que tenen la 
necessitat de menjador i no poden arribar-hi. I a més a més, a part de la gestió, fem 
tota aquella política necessària perquè aquestes famílies puguin cobrar –i ho he dit 
moltes vegades- el 15 de cada mes. Quan nosaltres aquí cobrem al cap de tres o 
quatre mesos per part de la Generalitat.  
També un projecte importantíssim, com és la coordinació, gestió i la pròpia Escola 
Comarcal de Música de l’Alt Penedès. Per a tots aquells municipis que no tenen 
escola municipal de música i que s’hi volen acollir.  
Ajudem també a tots aquells municipis, sobretot als petits, en actes culturals i festius, 
per tal de millorar i estendre la cultura a tots els racons de la nostra comarca. 
Col·laborem també en esdeveniments esportius. A vegades amb el Consell Esportiu. 
La participació en tots els municipis de la comarca per a aconseguir també la 
interrelació entre els nois i les noies del nostre territori. 
També, a través del Consell Consultiu de la Gen Gran de l’Alt Penedès, la relació i la 
dinamització dels Casals de la Gent Gran de la nostra comarca. Per exemple, entre 
d’altres, amb una festa anual que es fa a un poble diferent de la comarca i que tant 
bon resultat està donant. 
Altres conceptes. L’ampliació i conservació de la xarxa de camins comarcals. Per 
l’efecte que té de comunicació entre pobles, masies i camps de conreu. Intentem que 
sigui la millor possible.  
Cura del paisatge a casa nostra. Bé sigui amb projectes de reducció de l’impacte 
visual, com també –en aquesta legislatura hem engegat- enjardinament de rotondes.  
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Participació i impuls, com sabeu, en el Pla Director de l’Alt Penedès que es va fer en el 
seu moment. I que actualment estem fent en el Pla Territorial Parcial del Penedès, 
com embrió de la futura Vegueria Penedès.  
Impuls i materialització de la senyalització enoturística del nostre territori, com a 
element que és de dinamització de l’enoturisme al Penedès.  
També hem estat fent, i continuarem, ja que és un tema cabdal per a la nostra 
comarca, l’impuls i l’extensió de la xarxa de fibra òptica pels diferents municipis i per 
les diferents empreses de la nostra comarca. 
Dinamització de polítiques de joventut dels diferents municipis de la comarca a través 
de l’Oficina de Joventut, recentment oberta a casa nostra i del projecte Dinamo. 
Polítiques d’Habitatge. Importants. Amb la Borsa Comarcal d’Habitatge de lloguer, 
amb microcrèdits per a les persones més necessitades i amb col·laboració, també 
durant aquesta legislatura, amb acords importants amb les entitats que lluiten contra 
els desnonaments a casa nostra. 
Com sabran, sinó, els hi explicarem, aquí al Consell Comarcal també tenim l’EAIA, 
l’Equip d’atenció a la Infància i Adolescència. Aquest equip treballa en tots aquells 
casos que a través el Serveis Socials són detectats en situació de desemparament. 
Una altra àrea important, la Promoció Econòmica Comarcal. És un àmbit molt 
important per a tots els municipis, tant els grans com els petits. Pels sectors 
econòmics i també per l’ocupació dels nostres veïns i veïnes. En aquest àmbit es 
desenvolupen projectes importants, com la formació, la reindustrialització, la inserció 
laboral. Per exemple, també hem aconseguit aquesta legislatura, la IGP del gall del 
Penedès, la xarxa de productes de la terra molt ben elaborada, els plans d’ocupació 
per a les persones que més ho necessiten i que també serveix d’ajut a molts 
municipis. 
Com a tema també molt important del present i del futur, i que aquesta darrera 
legislatura ha fet un pas important en la divulgació i sobretot en la integració de la 
majoria des municipis de la comarca, com és l’enoturisme. Aquest gran projecte que 
desenvolupem a través del Consorci de Promoció Turística de l’Alt Penedès, on també 
hi col·laboren el Baix Penedès, el Garraf, municipis de la zona de Martorell, de l’Anoia i 
també de l’Alt Camp. 
I un projecte del qual també em sento especialment content, i penso que tots ens 
n’hem de sentir, a partir de la Llei de la transparència, hem sigut el primer o el segon 
Consell Comarcal del país en tenir portal de transparència on es pot consultar totes les 
qüestions que passen en aquest Consell Comarcal. 
I bé, com deia, també em deixo moltes coses que es fan i que s’han fet.  
I penso que una de les crítiques que es pot fer, a vegades, el Consell Comarcal pot 
donar la sensació de que és una gestoria. El Consell Comarcal de l’Alt Penedès no és 
una gestoria. Hi ha coses com, per exemple, quan hi va haver el cas del tancament de 
la residència per a la gent gran a Pacs, doncs no és competència del Consell 
Comarcal mirar a veure què passa, però en canvi, quan la Generalitat de Catalunya 
havia decidit traslladar els avis i àvies que hi havia a la residència de Pacs a 
Tarragona i a Vilanova, conjuntament amb l’Ajuntament de Vilafranca, vàrem fer totes 
les gestions pertinents per què s’habilitessin places al Ricard Fortuny. I a partir d’aquí, 
aquestes persones amb familiars a la nostra comarca, no haguessin de desplaçar-se a 
Tarragona. Ho poso com a exemple d’aquelles coses que es poden fer des del Consell 
Comarcal i que no cal que siguin exactament competències que tens ni gestió directe. 
Com aquestes, n’hi ha moltes més.  
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Però bé, parlem del futur. El futur el plantegem per a la comarca que cal pensar de 
noves maneres de fer i en nous projectes que ajudin als municipis de la comarca i, 
sobretot, a les persones. El nou Govern del Consell Comarcal, i espero que tots 
conjuntament els 33 consellers i conselleres, puguem impulsar projectes evidentment 
en l’àmbit de l’enoturisme, com a element de manteniment del territori de l’economia 
lligada a  la vitivinicultura i també de l’ocupació, dinamitzant la xarxa de productes de 
la terra i tots aquells elements que ens identifiquen com a territori. 
Evidentment que potenciarem la promoció econòmica vinculada a la industria 
productiva, a l’ocupació i a la formació. 
Continuarem amb la millora de la xarxa de camins, la millora del paisatge comarcal, 
lligat a les vinyes i al nostre territori. Incloent la millora, com he dit abans, en rotondes, 
i també en vies que trobem a la comarca. 
Impulsarem definitivament la senyalització enoturística de Rutes Verdes, conjuntament 
amb els municipis. 
Recuperarem places concertades de residència de la gent gran, sigui de residència 
com de socio-sanitari, per tal de donar el servei necessari als diferents municipis i, 
sobretot, a les famílies i persones.  
Millorarem l’adjudicació de beques; tant en l’àmbit social, com de menjador, per 
aconseguir que sigui més just i equilibrat. 
Adaptarem les rutes de transport escolar a les necessitats de cada un dels municipis i 
dels alumnes que han de ser transportats. Sempre mantenint el sentit comú de la 
despesa respecte del servei. 
En quan al Pla Territorial Parcial de l’Alt Penedès volem aconseguir que sigui equilibrat 
amb tots els elements que conté, tant de possible creixement –si és que cal-, com de 
comunicacions, com de conservació del paisatge. 
En quant al transport comarcal entre municipis i també respecte de les ciutats més 
importants que ens envolten, volem insistir –perquè és competència, en aquest cas, 
del Departament de Territori i Sostenibilitat- per una millora substancial d’aquest 
transport perquè realment afecta a moltes persones, que com ja s’ha dit abans, tenen 
dificultat de mobilitat. I per tant, en aquest sentit, s’hi ha estat treballant però se li ha de 
donar un nou impuls. 
En temes de seguretat comarcal, també continuarem amb la col·laboració que tenim 
amb els mossos d’esquadra i amb els municipis de la nostra comarca. 
En quant al nostre àmbit comarcal, seguirem insistint i treballant perquè sigui realitat la 
Vegueria del Penedès. Conjuntament amb les altres comarques que en formen part. 
Per a nosaltres, aquest és un element fonamental d’identitat territorial. 
Dintre dels elements que també cal dinamitzar i que volem que realment tinguin els 
resultats necessaris, és el Consell d’Alcaldes. El Consell d’Alcaldes ha de servir 
realment de lloc de debat i de consolidació d’aquelles polítiques i necessitats dels 
ajuntaments de la nostra comarca. 
Com a President, i conjuntament amb el Govern del Consell Comarcal, i n’estic 
convençut que amb el Plenari del Consell Comarcal, donarem tot el recolzament 
necessari perquè la voluntat democràtica del poble de Catalunya, a través del 
Parlament de Catalunya, pugui decidir i aconseguir l’anhel de la majoria de catalans i 
catalanes per a esdevenir una societat lliure dins de la Unió Europea. I posarem, com 
no pot ser d’altra manera, el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, al costat del procés 
que viu Catalunya; tal i com vàrem fer el 9 de novembre. Que en aquell cas, vam 
posar, per exemple, el transport pels veïns i veïnes de Pontons perquè poguessin anar 
a votar. 
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La política, entesa des de la vessant del servei públic i de servei a les persones, és 
molt important que es defineixi en la pròpia societat; que ha de ser justa, democràtica i 
solidària. Jo, personalment, sempre ho he entès així. I considero que quan les 
persones decidim donar uns anys de la nostra vida al servei dels nostres veïns, sigui a 
l’Ajuntament, al Consell Comarcal, o a d’altres institucions, amb les condicions de 
sacrifici que això té, cal també un respecte i un reconeixement per part de la societat a 
la qual se serveix. Per aquests motius, és molt satisfactori per a mi, reconèixer la tasca 
de tots els consellers i conselleres comarcals, de tots els regidors i regidores dels 
municipis de la comarca, alcaldes i alcaldesses. I com a President, em poso a 
disposició de tots i cada un dels consellers i conselleres, alcaldes i alcaldesses de la 
nostra comarca, i també, de tots i cada un dels penedesencs i penedesenques. 
Finalment, penso que tenim per davant un període polític molt dinàmic, molt 
encoratjador i molt esperançador. Espero que, com a societat i com a País, siguem 
capaços d’estar a l’alçada d’aquests moments de la història; que a molts ens hagués 
agradat viure abans. Ara ens toca a nosaltres fer la feina ben feta i de deixar un País 
lliure, una societat més justa, més solidària i millor, en tots els àmbits. Perquè els 
nostres fills i filles puguin, en el futur proper, viure millor que nosaltres. I fer-ho en un 
món millor. Sense oblidar que també volem un Penedès millor. 
Per tot, moltes gràcies. Visca el Penedès i visca Catalunya. 
 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les  13:36 
hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 


